
                                    PROTOKÓŁ  Nr IV/2014

z IV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 30 grudnia 2014 r. w budynku administracyjnym
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 11.30. 

                                Ad.1.  Otwarcia IV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy, 
Wójta Gminy Adama Pałysa, kierowników referatów, sołtysów i gości zaproszonych.  
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Nieobecny na Sesji: radny Stanisław Żelazny.
Lista obecności – w załączeniu.
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia:
1. Otwarcie IV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
2. Przyjęcie porządku IV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
3. Przyjęcie Protokołu z  III Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na III Sesji Rady Gminy  
     Solec- Zdrój.
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
 7. Podjęcie uchwał:
a)  w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów    
     Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój  na 2015 rok.
b) w sprawie ustalenia dopłat do wybranych grup taryfowych za zbiorowe   
    dostarczanie wody i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy   
    Solec-Zdrój na rok 2015 .
c) w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2014 rok.
d) w sprawie dokonania zmian w zakresie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
     lata 2014 – 2021.
e) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2015 rok.
f) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój  
     na lata  2015 – 2024. 
8.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
9.Wolne wnioski i zapytania.
10.Zakończenie obrad.
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.
            Na zaproszenie Przewodniczącego Rady obecny był na Sesji Wiktor Sator wraz z matką. Wójt
Adam  Pałys  podkreślił  jego  osiągnięcia   sportowe  w  dziedzinie  boksu-  podczas  IV  Otwartych
Gwardyjskich Mistrzostwach Polski w Boksie Wiktor Sator zdobył tytuł Gwardyjskiego Mistrza Polski
na 2014 rok. Wraz z Przewodniczącym Rady Pawłem Patrzałkiem wręczył mu dyplom oraz upominek.
Podziękowania zostały złożone również jego matce.
            Mieszkaniec Piestrzca p. Pietrzyk zwrócił uwagę, iż jego córka studiuje medycynę na UJ w
Krakowie, osiąga wysokie wyniki i nikt ani nie podziękował publicznie, ani nie przyznał jej stypendium
z tego tytułu.
Zdaniem radnego Adriana Babiarza uchwała w sprawie przyznawania stypendium powinna być lepiej
rozpropagowana.
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 
protokołu z  III Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .      
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 
uchwał podjętych na III Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.



Sprawozdanie - w załączeniu.
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami.
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 
Informacja – w załączeniu.
                               Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:
Radny  Jerzy Łukasiewicz :
- do wójta: Co z drogą od p. Biskupka do  Zwierzyńca?
- do powiatu: Remontować drogi Zborów – Piestrzec, Zborów – Włosnowice, przekopać rowy do 
Piestrzca.
Radny Czesław Zeliasz:
- Czy będą zrobione drogi na Doły, do p. Mazura, na Woźnicę?
Radny Jan Żubrowski:
- Zakręt na drodze za Solcem-Zdrojem do Strażnika jest bardzo niebezpieczny. Często zdarzają się 
wypadki. Należy go zabezpieczyć.
- Czy odpowiednie służby są przygotowane do odśnieżania dróg?
- Jakie korzyści daje Karta Dużej Rodziny, ile rodzin ją posiada a ile kwalifikuje się do jej otrzymania?
- Na co została przeznaczona rezerwa budżetowa?
- Od 2015 roku powinny być podpisane nowe umowy z NFZ na świadczenia medyczne. Część lekarzy z
Porozumienia Zielonogórskiego nie podpisała umów. Czy miejscowy ośrodek będzie przyjmował 
pacjentów?
- do p. Galusa: Czy będą dopłaty dla rolników z tytułu embarga rosyjskiego?
Radny Włodzimierz Grabda:
- Droga Piasek Mały – Gadawa powinna być okopana rowami, ponieważ woda spływa asfaltem i 
niszczy nawierzchnię.
- Dokończyć drogi dojazdowe i okopać rowami.
Radny Adrian Babiarz:
- Czy będzie dokończona i okopana rowami droga Piestrzec – Zborów?
- Wykonać chodnik przy drodze powiatowej w Piestrzcu.
- Zwrócić uwagę na bezpieczeństwo w szkołach, udzielanie pierwszej pomocy dzieciom, 
powiadamianie rodziców i pogotowia w razie wypadku  dziecka.
- Czy wśród nauczycieli są prowadzone szkolenia z pierwszej pomocy medycznej?
Radny Antoni Kołkowski:
- do powiatu: Kiedy będzie robiona droga Zborów – Żuków?
- Dokończyć chodnik lub zrobić ścieżkę rowerową.
Radny Jerzy Łukasiewicz:
- do Wójta: W remizie w Zborowie jest dużo zrobione z materiałów pozyskanych i z funduszu 
sołeckiego. Teraz należałoby ocieplić budynek lub pomalować dach. Zwraca się o pomoc ze strony 
Wójta.
Radny Paweł Patrzałek:
- Ustawić lustro przy skrzyżowaniu ulic Kościuszki i Polnej.
- Przy zjeździe z górki w Magierowie na zakręcie konieczne jest przedłużenie oznaczenia strzałkami.
- Udostępnić do publicznego wglądu  plan rewitalizacji Solca-Zdroju.
- Czy możliwe jest włączenie do programu rewitalizacji sąsiednich miejscowości?
- Do 30 marca br. do Ministerstwa Kultury można składać nowe wnioski o pozyskanie środków 
finansowych.
Radny Jerzy Łukasiewicz:
- Pozyskać na rzecz gminy działkę za przystankiem w Zborowie i zagospodarować ją na cele 
rekreacyjne.              
                           Ad.7a. Przewodniczący  Paweł Patrzałek  poinformował , że radni pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów 
Alkoholowych. 



Nikt z radnych nie zabrał głosu w sprawie powyższej uchwały.
       Następnie  Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania problemów Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój .
Uchwała poddana pod głosowanie  została przyjęta następującą ilością głosów:
Za przyjęciem – 13 głosów,
Przeciw – 0 głosów,
Wstrzymało się – 0 głosów. 
Uchwała nr IV/8/2014 w sprawie  przyjęcia Programu Profilaktyki i rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2015 rok – w załączeniu.
                       Ad.7b. Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje bez zastrzeżeń  pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie dopłat do grup taryfowych za doprowadzenie wody i 
odprowadzenie ścieków. 
Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:
Za przyjęciem – 13,
Przeciw – 0,
Wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/9/2014 w sprawie ustalenia dopłat do wybranych grup taryfowych za zbiorowe 
dostarczanie wody i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Solec-Zdrój na 2015 rok – w 
załączeniu.
                       Ad.7c. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że uchwała w sprawie  
dokonania zmian w budżecie gminy na 2014 r. otrzymała pozytywną opinię komisji. 
Skarbnik Zofia Kopeć omówiła dodatkowe zmiany, wprowadzone po odbyciu posiedzeń komisji 
wyjaśniając , że powodują one również zmiany w WPF.  Nikt nie zgłosił pytań ani zastrzeżeń do 
przedstawionych zmian.
Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów.
Uchwała Nr  IV/10/2014 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Solec-Zdrój na 2014 rok  – w 
załączeniu.
                        Ad.7d. Bez uwag została przyjęta odczytana przez Przewodniczącego Pawła Patrzałka 
uchwała w sprawie zmian w zakresie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2021. Poddana
pod głosowanie otrzymała następującą ilość głosów:
Za przyjęciem – 13,
Przeciw – 0,
Wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr IV/11/2014 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2021 – w 
załączeniu.
                         Ad.7e. Nie budził zastrzeżeń Komisji projekt uchwały w sprawie budżetu na 2015r. ani 
też odczytana na Sesji  przez Przewodniczącego Rady uchwała w sprawie budżetu Gminy na 2015 r. 
Poddana pod głosowanie radnych została przyjęta 13-oma głosami „za”, przy 9 – przeciw i 0 – 
wstrzymujących się.
Uchwała Nr IV/12/2014 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2015 rok – w 
załączeniu.
                        Ad.7f. Radni nie zgłosili uwag do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2015 – 2014. Odczytana przez Przewodniczącego i poddana  pod głosowanie została przyjęta 
następującą ilością głosów:
Za przyjęciem – 13 głosów,
Przeciw – 0 głosów,
Wstrzymało się – 0 głosów.
Uchwała Nr IV/13/2014 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Solec-Zdrój 
na lata 2015 – 2014 – w załączeniu.
                        Ad.8. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielił:



Wójt Adam Pałys zwrócił się do obecnego na Sesji dyrektora przychodni  w Solcu-Zdroju Leszka 
Kryczki o przedstawienie sytuacji miejscowej lecznicy. 
       Pan Leszek Kryczka wyjaśnił, że lekarze należący do Porozumienia  Zielonogórskiego oraz 
niezrzeszeni nie chcą podpisywać umów z NFZ z uwagi na niekorzystne zapisy zarówno dla lekarzy jak 
i dla pacjentów. Niektóre warunki umów są nie do zaakceptowania. Wyjaśnił jaka sytuacja panuje w 
służbie zdrowia, jakie zmiany są proponowane do wprowadzenia od 2015 r.  w dostępie do usług 
medycznych.
Pacjenci należący do przychodni w Solcu-Zdroju w okresie do 4 stycznia będą mieć zapewniony 
dostęp do lekarza na zasadzie pogotowia. Na zlecenie Wójta może pełnić dyżur w przychodni, jednak 
z uwagi na niepodpisaną umowę na świadczenie usług medycznych  nie będzie wystawiał skierowań 
na badania a wystawione recepty będą płatne 100%.
W dniu 31 grudnia poinformuje Wójta jak będą obsługiwani pacjenci należący do ośrodka zdrowia w 
Solcu-Zdroju.
       Następnie głos zabrał obecny na Sesji Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek i udzielił 
odpowiedzi na wnioski zgłoszone pod adresem powiatu :
- Bliżej wiosny odbędzie się przegląd dróg powiatowych.
- Zgłosi potrzebę zabezpieczenia zakrętu na drodze do Strażnika i zakrętu w Magierowie do planu na 
2015 rok.
- Odpowiednie służby i sprzęt  są przygotowane do odśnieżania dróg. Na razie wszystkie drogi są 
przejezdne.
- Usterki dotyczące drogi na Gadawę będą usunięte  po przeprowadzeniu przetargów.
- Droga Piestrzec – Zborów będzie przebudowana w ramach środków pozyskanych na usuwanie 
skutków nadmiernych opadów.
- Nie posiada żadnych informacji dotyczących drogi Magierów – Piestrzec.
- Drogi powiatowe są zrobione prawie wszystkie i teraz będzie można przystąpić do budowy 
chodników.
Radny Jerzy Łukasiewicz uważa, że należałoby zaprzestać dofinansowania przez Gminy budowy dróg 
powiatowych ewentualnie wystąpić do powiatu o dofinansowanie dróg gminnych.
Zdaniem Pana Andrzeja Gądka drogi powiatowe są już zrobione a chodniki powiat może robić 
samodzielnie.
Wójt Adam Pałys:
- W październiku br. zostały wysłane do powiatu wnioski i powinny być odpowiednio zrealizowane.
- Starosta nie chciał przekazać gminie działki za przystankiem . Ostatnio rozważa jednak taką 
możliwość.
- Droga od p. Biskupka na Zwierzyniec będzie robiona w pierwszej kolejności w 2015 r. ze środków na 
usuwanie klęsk żywiołowych.
- Na remonty świetlic planuje się pozyskać środki finansowe z nowych naborów wniosków z PROW i 
RPO.
- Drogi w Piestrzcu będą robione sukcesywnie od 2015 r., począwszy od kamieniołomu.
- Wystąpi do powiatu z wnioskiem  w sprawie zakrętu na drodze do Strażnika.
- Kierownik Referatu Edyta Patrzałek przedstawiła informację dotyczącą realizacji programu Karty 
Dużej Rodziny. 
Wójt Adam Pałys dodał, że opracowana zostanie  ulotka zawierająca stosowne dane dotyczące KDR w
celu większego rozpropagowania wśród mieszkańców.
- Po zakończeniu roku przedstawi szczegółową informację o przeznaczeniu środków rezerwy 
budżetowej. 
- Drogi gminne będą sukcesywnie budowane, w pierwszej kolejności jednak będą robione drogi do 
posesji.
- Będą nowe programy pozwalające na ubieganie się o środki finansowe na budowę dróg, chodników,
o które Gmina będzie wnioskowała.
- W szkołach  organizowane są szkolenia z zakresu udzielania pierwszej pomocy.



- Zawnioskuje do powiatu o wspólne rozwiązanie problemu prawidłowego oznakowania na 
skrzyżowaniu ulic Kościuszki i Polnej w Solcu-Zdroju.
- Gmina będzie się ubiegać o środki z Ministerstwa Kultury .
-Obecnie prowadzi pertraktacje  z właścicielem budynku sąsiadującego z GOK  w Solcu-Zdroju o jego 
odkupienie . 
- Właściciel działki  w centrum Solca-Zdroju  p. Piotrowski nie jest zainteresowany jej sprzedażą za 
cenę proponowaną przez Wójta, natomiast cena wystawiona przez właściciela jest bardzo 
wygórowana.
- W sprawie barierek i strzałek przy zakrętach zostanie wysłany do powiatu stosowny wniosek.
- Koncepcja zagospodarowania Solca dopiero wpłynęła do Urzędu. Program RPO nie jest jeszcze 
gotowy i na razie nie wiadomo czy będzie dawał możliwość łączenia poszczególnych miejscowości ze 
sobą pod kątem ich zagospodarowania.
- Uchwała o stypendiach studentów funkcjonuje w gminie od 14 lat i jest szeroko rozpropagowana. 
Stosowna informacja jest umieszczana na stronie internetowej Solca. Przyznawane stypendia mają 
wyłącznie charakter pomocy materialnej.  
Pan Jan Galus, przedstawiciel Izby Rolniczej , szeroko omówił sytuację w rolnictwie oraz sprawę 
dopłat dla rolników.
                     Ad.9. W wolnych wnioskach głos zabrali:
Pan Bogdan Pietrzyk: Zakupiony został materiał  na przystanek. Ze strony Wójta oczekuje pomocy 
przy jego budowie.
- Zrobić w tłuczniu drogę na Zagaje Kikowskie.
Pan Andrzej Gądek wyjaśnił, że jest już po przetargach i droga ta będzie robiona. 
Czesław Zeliasz:
- Dać pisemną odpowiedź p. Pietrzykowi na temat przyznawanych stypendiów.
                      Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady Paweł 
Patrzałek  dokonał zamknięcia IV  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady
Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek
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